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Tisztelt Képviselő-testület! 
 
 
Projekt rövid leírása: 
A hazai infokommunikációs szektor fejlesztésének 2014-20-as uniós tervezési ciklussal 
egybeeső időtávra vonatkozó stratégiai irányait, fejlesztési súlypontjait a Kormány által 2014. 
február 5-én elfogadott, az Európai Uniós elvárás rendszerrel (Európai digitális menetrend) is 
összehangolt Nemzeti Infokommunikációs Stratégia jelöli ki. E stratégiai dokumentum négy 
pillér mentén (digitális infrastruktúra, digitális állam, digitális kompetenciák, digitális 
gazdaság) a digitális ökoszisztéma egyes elemeinek összehangolt fejlesztését tűzi ki célul. Az 
infrastruktúra fejlesztés tekintetében cél, hogy a piaci szereplők bevonásával 2018-ra 
megvalósuljon az egész országot lefedő, nagy sávszélességet (legalább 30 Mbps) biztosító Új 
Generációs Hálózatok (NGA) kiépítése. A Szupergyors Internet Program elsődleges 
célkitűzése ennek megvalósítása. 
 
A program alcéljai: 

• még optikai körzethálózattal el nem ért, körzethálózati szempontból „fehér” 
települések felszámolása az NGA helyi hálózatok kiépítésével egyidejűleg 
 
• a háztartások legalább 50%-a számára 100 Mbps sebességű internet szolgáltatás 
igénybevételi lehetőségének biztosítása 
 
• az államigazgatás és önkormányzatok kiszolgálására hivatott állami hálózat 
továbbfejlesztése, földrajzi kiterjedésének megnövelése új végpontok 
felkapcsolásának, az átviteli sebesség növelésének és a közigazgatási intézmények 
IKT konszolidáció folytatásának egyidejű elősegítése. 

 
 
Hajdúhadházon az EUROCABEL Kft. nyerte el a kiépítésre/későbbi üzemeltetésre kiírt 
közbeszerzést. Jelenlegi Com-2 hálózatát az EUROCABEL felvásárolta. Az EUROCABEL 
kft. a kormányszinten meghatározott szélessávú internet kiépítésen kívül telefon és televízió 
adás szolgáltatás is szolgáltat majd. 
Hajdúhadház Város Önkormányzata az elmúlt időszakban több tervegyeztetésen vett részt, 
melyek nyomán megtervezésre került a „Szupergyors Internet Program” keretén belül a várost 
optikai kábellel behálózó hálózat engedélyes szintű terve. Önkormányzatunk a tervezés 
folyamatában jelentős változásokat javasolt a kezdeti kiinduló elképzelésekhez képest. A 



 

 

tervezés az alábbi irányelvek mentén indult el, az alábbi szempontok figyelembevétele 
jelentősen befolyásolta az optikai kábel vezetésének mikéntjét: 
Az optikai kábelt, ahol rendelkezésre áll meglévő telekom oszlop, arra felrakva légkábeles 
kialakítással helyezik el: 
 

- Az optikai kábelt, ahol nem áll rendelkezésre telekom oszlop, ott a meglévő vasbeton 
villanyoszlopra felrakva, légkábeles kialakítással helyezik el. 

- Kiemelt területeken, illetve ahol az út keresztmetszete nem teszi lehetővé, továbbá 
sem telekom, sem vasbeton villanyoszlop nem áll rendelkezésre, ott földkábel 
elhelyezésével kerül kialakításra. 

- Ahol, sem telekom oszlop, sem vasbeton villanyoszlop nem áll rendelkezésre, ott új fa 
oszlopok telepítésével, új légkábelként kerül kiépítésre. 

 
 
Továbbá rögzítésre kerültek kiemelt területek: 

- csillagterek  
- Bocskai tér 

,ahol az átvezetéseket földkábeles megoldással kértük. Az Önkormányzat általános irányelve 
a tervezés szakaszában, hogy ahol lehet ott kerüljük el az új oszlop telepítésének lehetőségét, 
mivel ez nagyban befolyásolná a városképet. Így jutottunk el a jelenlegi állapothoz, melyet a 
tisztelt képviselő urak papír alapon megkaptak. 



 

 

 
1. kép: Kiindulási állapot 

 
Az optikai kábelhálózat kiépítés a környező településeken már előrehaladottabb állapotban 
van. Téglás városában már a kivitelezés zajlik, Bocskaikertben engedélyes tervek elkészültek. 
Hajdúhadházon a fejállomás az Arany János utcai bolt egy külső raktárhelyiségében lesz 
elhelyezve.  

 
2. kép: Fejállomás tervezett helye 



 

 

 
Innen kiindulva a közösségi épületek külön érpárral kerülnek bekötésre, melyek biztosítják a 
folyamatos internetkapcsolatot a közösség épületeknek. 
 
Továbbá fejlesztési területek kerültek meghatározásra, melyek későbbi szélessávú internet 
hozzáférhetését a szolgáltató garantálja. Ezek a következőek: 

- Arany János-Kossuth utca vége közti szakasz (Leendő hűtőház területe) 
- Kossuth utca mögötti terület (Dritor mögött) 
- Gábor-kert 
- Szederjes Sportközpont 

 
Továbbá ahová új oszlopsor létesül, ott későbbiekben az Önkormányzat, a használaton kívülre 
került telekom oszlopokat fel szeretné számoltatni. Mivel a meglévő telekom oszlopokon 
további szolgáltató nem várható, a lakosság várhatóan a nagyobb sávszélesség miatt, az új 
internet hozzáférést fogja választani, így lehetőség nyílik majd a meglévő, használaton kívülre 
került oszlopok bontatására. 
 
Fentiek alapján kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az előterjesztést 
megtárgyalni és az alábbi határozati javaslatot elfogadni szíveskedjen.  
 
Határozati javaslat 
……../2017. (…….) HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Város Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztést megtárgyalta és úgy 
határozott, hogy az EUROCABEL kft. által megküldött tervek műszaki tartalmát az 
előterjesztés mellékletében szereplő formában jóváhagyja. 
Felhatalmazza Csáfordi Dénes polgármestert, hogy a tervezőt tájékoztassa a Képviselő-
testületet döntéséről.  
Határid ő: folyamatos 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester  
  
Hajdúhadház, 2017.07.20. 
 
                                                      Tisztelettel:  
                                                                                           Csáfordi Dénes polgármester  
 
Az előterjesztést összeállította: Urbánkó Milán műszaki referens                               


